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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

Beruházás az Ernőmajorban, 

Városháza, Gondosóra program, 

Húsvéti összefoglalók, Rendőrségi 

hírek, Baranka-A Héregi lányok 

cukija, Költészet Napja Ácson, 

Hangtálakkal a testi, szellemi 

egészségért, Sport

megteremtve Ácson 70 új munkahely kialakításának lehetőségét
Ahova út vezet, oda a fejlődés is eljut -   

Ács városvezetésének közelmúltbeli sikere az Ernőmajor 
felé vezető külterületi út felújítása. A beruházást hosszú csa-
tározás előzte meg az önkormányzati testületen belül, de 
végül a gazdasági érdekek figyelembevételével, a többségi 
szavazatoknak köszönhetően, kitűnő műszaki állapotban ke-
rült átadásra a főként mezőgazdasági termelők által használt 
Ernőmajori út. Különösen jelentős mindez annak figyelembe 
vételével, hogy a vármegye gazdasági teljesítményének mint-
egy felét a mezőgazdaság adja, erősítve az adott település 
gazdasági erejét, stabilitását. Nem kizárólag, de az útfelújítás-
nak is köszönhetően a helyi mezőgazdasági vállalkozás olyan 
mértékű fejlesztést fog végrehajtani, ami jelentős zöldségter-
mesztési volument fog hozzáadni az iparág termelési hánya-
dához. 

Balogh Imrével, az Ácsi Termál-Kertészet Kft. ügyvezető 
igazgatójával és Bindics Zsolttal, a Greencoop Szövetkezet el-
nökével beszélgettünk a vállalkozás életre hívásának ötleté-
ről, a cég fő profiljáról és az elnyert pályázatról, mely közel 70 
új munkahely teremtésére biztosít lehetőséget.

- Az Ácsi Termál-Kertészet Kft. egy nemzetközi termelői 

csoportosulás tagja, mely egy közismert márka, a Vidám para-
dicsom termelőinek összefogásából jött létre. A kezdeménye-
zést felvidéki magyar termelőkként hoztuk létre immár 20 
éve, majd később magyarországi tagokkal bővült a csoporto-
sulás. A csallóközi, illetve szigetközi üvegházainkban eddig 
kizárólag paradicsomtermesztéssel foglalkoztunk a határ 
mindkét oldalán. Egyik fő alapelvünk a környezettudatosság. 
Az üvegházak fűtéséhez termálvizet, a termesztéshez első-
sorban biológiai növényvédelmet használunk, melynek kö-
szönhetően az évi 10 millió kilogramm paradicsom megterme-
léséhez 15 ezer tonna széndioxiddal kevesebbre van szüksé-
günk mint holland versenytársainknak. Az ácsi 6,2 hektáros 
üvegház-beruházással a csoport nemcsak egy újabb taggal, de 
egy új termékkel is bővül. A beruházásnak köszönhetően Ács 
egy igazi uborka nagyhatalom lesz, ugyanis évente 12 millió 
saláta uborka fogja a boltokban hirdetni az ácsi származási 
helyet. A csoport jelenleg 500 dolgozót foglalkoztat, mely 
Ácson további 70 személlyel fog bővülni – tudtuk meg Bindics 
Zsolttól.

(Folytatás a 3. oldalon)
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Városházi Hírek

Népszerű volt a kihelyezett hulladékudvar Ácson

Tájékoztató

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. 
március 30-án tartotta soron következő testületi ülését, me-
lyet a helyi kábel Tv is közvetített. A Képviselő-testületi ülést 
megelőzően az anyagok kiküldésre kerültek a képviselők ré-
szére. 

2023. március 30-i testületi ülésen meghozott fontosabb 
döntések:

· Elfogadásra került a Komáromi Rendőrkapitányság, az Ács 
Önkormányzati Tűzoltóparancsnokság, a Polgárőr Egyesület, 
a Mezei Őrszolgálat, valamint a Komárom és Környéke 
Önkormányzati Társulás 2022. évi beszámolója.

· A Képviselő-testület megalkotta új rendeletét A kiadások 
készpénzben történő teljesítésének eseteiről, valamint dön-
tött A személyes gondoskodást nyújtó ellátások térítési díjá-
nak megállapításáról szóló 14/2022. (IX.9.) és A lakások és he-
lyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükről szóló 30/2019. 
(XI.15.) önkormányzati rendeletek módosításáról.

·A Képviselő-testület elhatározta, hogy a beérkezett kére-
lemnek megfelelően a 0424/5. és 0424/4. hrsz-ú területek te-
kintetében településrendezési tervmódosítási eljárást indít a 
terület átminősítése céljából, amennyiben a kérelmező tele-
pülésrendezési szerződést köt az önkormányzattal és a terve-
zett építési beruházásról tanulmánytervet nyújt be a testület 
számára. 

·A Képviselő-testület határozott arról, hogy a Bakonyalja-
Kisalföld Kapuja Vidékfejlesztési Egyesület által meghirdetett 
LEADER pályázatra, amely a Közösségi célú fejlesztések támo-
gatására irányul pályázati kérelmet nyújt be. Az önkormányzat 
a támogatást eszköz- és gépbeszerzésre szeretné felhasz-
nálni.

· Döntés született arról, hogy Komárom-Esztergom Várme-
gye központilag szervezett ügyelethez történő csatlakozásig 
továbbra is a Komáromban működő központi orvosi ügyelet 
lássa el az ügyelettel kapcsolatos feladatokat. 

· A Képviselő-testület döntött a civil szervezetek 2023. évre 
benyújtott támogatási kérelmeik elfogadásáról.

· A Képviselő-testület elhatározta, hogy szerződést köt a 
legkedvezőbb árajánlatot adó Fénysport Lux Építő, Kereske-
delmi és Szolgáltató Kft-vel a Gyár utca közvilágításának LED 
izzókkal történő korszerűsítésére energiamegtakarítási cél-
zattal, bruttó 4.572.321 Ft vállalási díj ellenében. 

· Képviselő-testület elhatározta, hogy szerződést köt a 
legkedvezőbb árajánlatot adó Strabag Általános Építő Kft.-vel 
az önkormányzati tulajdonú belterületi utak kátyúzási munká-
latainak elvégzésére, maximum nettó 5,000,000,- Ft rendelke-
zésre álló keretösszegig.

· Zárt ülésen a Képviselő-testület önkormányzati bérlakás 
kiutalásokól döntött.

A 1830-as telefonszám hétköznap 16:00-08:00 között, szombaton, vasárnap és ünnepnapon 08.00-08.00 
között hívható.  

 
Hétköznap 16.00 és 22.00 óra, hétvégén 08.00 és 14.00 óra között Komáromban is biztosított a háziorvosi 

ügyeleti ellátás, ami vegyes ügyelet felnőttek és gyermekek részére. 

Hétköznap 22.00 és 08.00 között, valamint hétvégén és munkaszüneti napokon 14.00 és 08.00 között 
Kisbéren az állami mentőszolgálat sürgősségi ügyeleti ellátást biztosít. 

A gyermekügyelet Tatabányán kerül megszervezése, mely hétköznap 16.00 és 22.00 óra között és hétvégén 
08.00 és 14.00 óra között lesz elérhető.

A GYHG Győri Hulladékgazdálkodási 
Nonprofit Kft. 2023. április 1-jén Ács 
Város kezdeményezésére és támoga-
tásával egyszeri gyűjtőpontot üzemel-
tetett a háztartásokban felhalmozódott 
lom jellegű hulladékok elhelyezésére.

A kihelyezett hulladékudvar reggel 8 
órától várta a lakosságot délután 4 óráig. 
A sikeresen lezajlott kitelepülés alkalmá-

val pedig több, mint 270 fő szállított be 
hulladékot a gyűjtőpontra. A helyszínen 
egy kukás, és hat konténeres autó for-
dult meg hat gépjárművezetővel, illetve 
egy rakodóval. Legnagyobb mennyiség-
ben építési törmelék került beszállítás-
ra, de jelentős volt a lom, zöld, elektroni-
kai és fém hulladék is. Összesen több 
mint 40 tonna hulladék került beszállí-

tásra a Sashegyi Hulladékkezelő Köz-
pontba, ez pedig felülmúlta az előzetes 
várakozásokat.

A GYHG Győri Hulladékgazdálkodási 
Nonprofit Kft. Ács Városának megren-
delését és a sikeres közös munkát öröm-
mel fogadta, és a jövőben is áll a Város 
rendelkezésére.

Az új háziorvosi ügyeleti rendszerre való átállásról az alábbiakban
tájékoztatom a Tisztelt Lakosságot:

Komárom-Esztergom vármegyében 2023. május 1-jétől
az új ügyeleti rendszer bevezetésre kerül.

Az ügyelet telefonszáma: 1830, ahol a mentők szakembere fogadja a hívást,
és az ügyeleti időben hirtelen jelentkező, illetve súlyos egészségügyi problémák esetére
 – a beteg kikérdezését követően – a szükséges ellátással kapcsolatban információt nyújt.
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Az orosz-ukrán háború következtében kialakult gazdasági 
helyzet hatására váratlan nehézségekkel is számolniuk kellett.

- Ami az ácsi projektet illeti, a beruházási költségek az inflá-
ciónak köszönhetően az elmúlt két évben jelentősen megug-
rottak. Az építési anyagok beszerzése főleg külföldről törté-
nik, így a forint árfolyam ingadozása nehezíti a tisztánlátást. Az 
áremelkedés a működési költségeket is érinti, tavaly 25%-al 
emelkedtek és az árvágta továbbra is tart – ismertette a 
Greencoop Szövetkezet elnöke.

- Az Agrárminisztérium által támogatott, a magyarországi 
üvegházak létesítésére vonatkozó pályázatot reményeink sze-
rint sikerül igénybe vennünk, és ez a beruházási költségek 
30%-át teszi ki. Támogatás nélkül az ilyen jellegű beruházás 
nehezen valósítható meg és csak kivételes esetben lehet ren-
tábilis – tette hozzá Balogh Imre.

A beruházás jelentős mértékben segíti a munkahelyterem-
tést, és hozzájárul a jelenlegi munkahelyek megőrzéséhez is.

- A beruházásnak köszönhetően további 70 ember találhat 
megélhetési lehetőséget. Üvegházainkban igyekszünk első-
sorban helyi munkaerőre építeni, fontos számunkra a bizalom-
ra épülő, hosszú távú csapatépítés. Ennek legjobb bizonyítéka, 
hogy sok munkatársunk már két évtizede velünk van. Remé-
lem ez Ácson sem lesz másképpen – tudtuk meg Bindics 
Zsolttól.

Ez több szempontból is fontos, hiszen a munkahelyterem-
tés mellett olyan biztos cégműködést ad, amely az önkor-
mányzat számára is kiszámítható gazdasági partnerséget 
jelent.

-Úgy gondolom, hogy Ácson ezzel a minőségi mezőgazda-
sági beruházással egész évben tudunk stabil jövedelmet és 

megélhetést biztosítani. A gyári szalagmunka nem mindenki-
nek az igényeit elégíti ki. Mi azoknak kínálunk lehetőséget, 
akik vágynak picit „zöldebb“ munkakörnyezetre. A település 
fejlődését elsősorban munkahelyteremtéssel és a helyi adók 
fizetésével tudjuk támogatni. Ugyanakkor nyitottak vagyunk 
helyi kezdeményezések támogatására is – mondta el az Ácsi 
Termál-Kertészet Kft. ügyvezető igazgatója.

Balogh Imre kitért arra is, hogy az Ernőmajor felé vezető 
külterületi út közelmúltban megvalósult felújítása jelentős 
hatással bír a projekt megvalósíthatóságára.

- A beruházással kapcsolatos egyik legnagyobb félelmünk 
éppen a régi bekötőút állapota volt. Ahova nem vezet út, ott 
egyszerűen nem lehet fejlődés. Ezúton is szeretnénk kifejezni 
köszönetünket, hogy az út felújításával valóra válhat ez a ré-
gen tervezett beruházásunk. Szeretnénk továbbá Ácson létre-
hozni egy körkörös gazdaságra épülő komplex farmot, mely-
ben esetleg még a haltenyésztés is szerepet kaphat. Meglát-
juk mit fogunk tudni mindebből megvalósítani – ismertette 
jövőbeni terveiket a szakember. 

Bindics Zsolt végezetül elmondta, hogy napjainkban az 
agráriumnak elsősorban az élelmiszerárak emelkedésével kell 
tudni megküzdenie, mivel úgy véli, a fogyasztói kereslet ilyen 
árak mellett hamarosan akadozni fog. A termelési költségek 
emelkedésének továbbhárítása a fogyasztóra nem lehet egy 
végtelen játszma, ezért a hatékonyságra és a környezettuda-
tosságra egyre nagyobb hangsúlyt fektetnek a jövőben. Az 
ácsi projektbe az 20 elmúlt év minden tapasztalatát megpró-
bálták belesűríteni és remélik, hogy a beruházással sikerül a 
településsel és annak lakóival egy válságálló, hosszú távú 
együttműködés alapjait lefektetni.

megteremtve Ácson 70 új munkahely kialakításának lehetőségét
Ahova út vezet, oda a fejlődés is eljut -   

(Folytatás az 1. oldalról)

Pályázati Felhívás

LEADER pályázat

Ács Város Önkormányzata pályázatot ír ki az 
 EFOP – 1.2.11-16-2017-00020 számú Esély-otthon – „Ácsra vágyÁcs” pályázat 
keretében lakhatás biztosítására 

Pályázatot nyújthatnak be azon 18-35 év közötti fiatalok, akik Ácson lakóhellyel rendelkeznek vagy 
Ácson kívánnak letelepedni és Ács közigazgatási területén működő munkáltatónál dolgoznak, vagy ott 
kívánnak munkát vállalni. 
A pályázható lakások:
Ács, Deák F. 25. szám alatt 1 db lakás, Gyár u. 79. szám alatti épületben 8 db lakás 
A pályázatok benyújtási határideje: 2023. május 16.
A lakások várható átadása 2023. július, illetve szeptember hónapok.
A részletes pályázati felhívás és a pályázati adatlap letölthető a város
honlapjáról, illetve a hivatalos facebook oldaláról.

További tájékoztatás a Polgármesteri Hivatalban kérhető.

Egyesületünk a Természetjáró Bakancsos Klub a Bakonyalja-Kisalföld kapuja Vidékfejlesztési Egyesülettől, a VP6-19.2.1.-8-7-
21 kódszámú, Közösségi célú fejlesztések című pályázatán nyert el, támogatást. A pályázatnak köszönhetően irodai, és 
raktározási eszközöket, illetve 2 db sátrat szerezhettünk be.

A projekt címe: „A Bakancsosklub eszközfejlesztése 2022”
Projekt azonosítója: 3333754394

Köszönjük a támogatást!
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Gondosóra Program

Nagy volt a húsvéti nyüzsgés a könyvtárban

2021-ben indult a Gondos óra Program, amely lehetőséget 
nyújt idősemberek számára egy jelzőkészülék használatára, 
amely fokozhatja a biztonságérzetet.

A jelzőkészülék segítségével egy diszpécser központ érhe-
tő el. A probléma azonosítását követően szükség esetén a 
kontaktszemély vagy a mentőszolgálat értesítésére is sor 
kerülhet. A digitális készülék ingyenes minden 65 év feletti 
idős szá-mára.A regisztráció és a készülékkel kapcsolatos 
információk megtalálhatóak: https://gondosora.hu/

A regisztrációhoz általános adatok, kontaktszemély 
(hozzátartozó) adatai és elérhetőségei, valamint email cím 
szükséges.

Az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási Központ munkatársai 
állnak rendelkezésükre, amennyiben segítségre lenne szük-
ségük a Gondosóra Program eléréséhez szükséges regisztrá-
cióban. 

További információkért kérjük, hogy keressék Szolgálatun-
kat a 06-20-229-4977-es telefonszámon, vagy ügyfélfogadási 
időben:

Hétfő: 8:00-17:00 óra
Szerda: 8:00-16:00 óra
Csütörtök: 13:00-16:00
Péntek: 8:00-12:30
Ismertető a Gondosóra Programról:
https://www.youtube.com/watch?v=R0s9bqhZ1Lw

Ács Város Képviselő Testülete az idősek iránti elkötele-
zettségéről tett tanúbizonyságot a térítési díjak megállapítá-
sánál. Dr Szentirmai István városunk polgármestere és a képvi-
selő testület tagjai együtt éreznek az idős, többségében egy-
személyes háztartások mindennapi megélhetési problémá-
ival, akik számára jelentős nehézséget jelent lakásfenntartás-
hoz és az élelmiszerekhez kapcsolódó kiadások emelkedése. 
Különösen nagy gonddal járnak el az őket érintő eljárások 
során. A városvezetés időseket támogató tevékenységét tük-
rözi, hogy az idei évben is  méltányolták a nehéz helyzetben 
élők jövedelmi állapotát valamint az Ácsi Szociális Alapszol-
gáltatási Központ intézményvezetőjének javaslatát az étkez-
tetési díjak megállapításánál. A többi szociális szolgáltatás to-
vábbra is ingyenesen vehetőek igénybe. 

Étkeztetési térítési díjak 2023. április 1-től

Forrás:gondosora.hu

JÖVEDELEM
Fizetendő térítési díj 

Ebéd kiszállítássalEbéd

80.000 alatt

80.001 – 100.000

100.001 – 120.000

120.001 – 140.000

140.001-160.000

160.001-180.000

180.001 felett

Ingyenes

300.-Ft 

400.-Ft

500.-Ft

600.-Ft

650.- Ft  

670.- Ft  

420.-Ft

520.-Ft

620.-Ft

720.-Ft

770.-Ft

790.-Ft

A méltányosság a kisgyermekeket nevelő családok eseté-
ben is tetten érhető, hiszen a gyermekétkeztetési díjak, ame-
lyet a bölcsődés, óvódás és kisiskolás gyermekek szülei fizet-
nek nem emelkedtek.

Térítés díj

A húsvéti ünnepkör talán a karácsony 
után a legszebb hagyományunk. Meg-
annyi vallási és világi szokás, szimbólum, 
történet kapcsolódik hozzá. Ezekből is 
merítettünk ihletet a húsvéti rendez-
vényünkhöz.

Lassan évtizedes hagyomány lesz a 
Húsvét a parkban elnevezésű progra-
munk, amelyet az ácsi húsvéti búcsú is 
színesít. Miközben a családok, baráti tár-
saságok a parkba látogatnak, hogy kipró-
bálják a Veszprémi Vidámpark hintáit, a 
művelődési ház és önkéntesei által szer-
vezett játékokkal is lefoglalhatják magu-

kat. A gyerekek a játékokban való részvé-
telért kis tojás tallérokat gyűjthetnek, 
amit aztán a Nyuszi boltban le is vásárol-
hatnak különböző édességekre, játékok-
ra, húsvéti meglepetésekre.  

Idén megijedtünk kicsit a napok óta 
tartó rossz időjárástól és a fejünk felett 
gyülekező esőfelhőktől, így a játékok a 
könyvtárba szorultak. Több mint kétszáz 
látogatónk volt a délután folyamán, és 
szerencsére a Nyuszibolt készlete is ki-
ürült. Plusz meglepetésként kedvezmé-
nyes hintajegyeket is tudtunk adni a 

gyerekeknek, amit ezúton is köszönünk 
Veszprémi Gyulának. Az eső végül elke-
rült bennünket, és a hangulat is remek 
volt, hiszen gyermek kacajtól volt han-
gos a kastély épülete.

A program a Bábuci bábszínház előa-
dásával ért véget. Győrfi Mónika és lá-
nya, Anna egy kedves mesével lepett 
meg bennünket. Nyuszika pirospöttyös 
labdája a barátságról és a megbocsátás-
ról szólt, ezt a történetet hallhatta a lel-
kes kis közönség.

Külön köszönjük a városüzemeltetés 
munkatársainak, hogy idén is gondos-
kodtak a húsvéti dekorációról.

BALOGH ATTILA
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Kulturális szakemberek találkoztak Ácson

A Nemzeti Művelődési Intézet Komá-
rom-Esztergom Vármegyei Igazgató-
sága március 22-én Ácson tartotta meg 
szakmai napját. Az esemény a Bartók 
Béla Művelődési Ház és Könyvtárnak 
otthont adó patinás Zichy kastélyban ke-
rült megrendezésre.

A Komárom-Esztergom Vármegyei 
Közművelődési szakmai nap célja a 
2023-as év projektjeinek bemutatása, 
majd a közös tervezés volt. A programot 
dr. Szentirmai István, Ács Város polgár-
mestere és Hornyák-Pálmai Éva, a Nem-
zeti Művelődési Intézet Komárom-Esz-
tergom Vármegyei Igazgatóságának ve-
zetője nyitotta meg.

A köszöntők után Erdélyi Erzsébet, a 
Nemzeti Művelődési Intézet Minőség-
fejlesztési Központjának vezetője az idei 
évben kibővült lehetőséget, a Minősí-
tett Közművelődési Intézmény és Szín-
tér cím pályázatot mutatta be. Gonda 
Emma, az M-ART Egyesület alelnöke a 
Tudásunkkal kézen fogva program men-
tori szervezetéről és a mentorálás folya-
matáról tartott előadást. Ezt követően a 
Nemzeti Művelődési Intézet Komárom-
Esztergom Vármegyei Igazgatóságának 
munkatársai a 2023-as év megkezdett 
folyamatait, valamint az évre tervezett 
projektjeiket ismertették. A prezentáci-
óban kiemelt helyet kapott a címpályá-
zat, a Vármegyei Pajta Nap, a Bűvös 
Bábos Fesztivál, a nyáron újra induló 
szakköri program, valamint az ahhoz 
kapcsolódó értéktári pályázat. Hornyák-
Pálmai Éva, a Nemzeti Művelődési Inté-
zet Komárom-Esztergom Vármegyei 
Igazgatóságának vezetője, az új képzési 
ciklus indulása kapcsán felhívta a figyel-
met a szervezetek kötelezettségeire. A 
délelőtti programban kapott szót a házi-

gazda: Balogh Attila megbízott intéz-
ményvezető, aki részletes ismertetőt 
tartott a művelődési ház tevékenységei-
ről, célkitűzéseiről, majd az intézmény 
imázsfilmén keresztül engedett bepil-
lantást mindennapjaikba.

Délután három műhelymunka várta a 
résztvevőket. Erdélyi Erzsébet műhelyé-
ben a címre, díja pályázó települések és 
intézmények kaptak iránymutatást a pá-
lyázati anyag összeállításához. A Gonda 
Emma vezette szakköri műhely a tapasz-
talatokat, észrevételeket, javaslatokat 
összegezte. A harmadik csoportban a 
megyei szolgáltatási térkép készült el, 
melyen a kollégák az egymással meg-
osztható erőforrásaikat, eszközeiket, 
partnereiket szedték lajstromba. A nap 
zárásaként – Ete község meghívása 
nyomán – a résztvevők egy kötetlen 
nyári szakmai piknik tervezésébe fogtak.

Nagy öröm számunkra, hogy egy 
ilyen tartalmas szakmai rendezvény há-
zigazdái lehettünk, ahol a vármegye 
szinte minden szegletéből érkeztek köz-
művelődéssel foglalkozó szakemberek. 
Fontos számunkra a megfelelő partner-
ség és a jó gyakorlatok átadása, egymás 
segítése. Bízunk benne, hogy a kollégák 
jó hírünket viszik tovább – emelte ki 
Balogh Attila, az esemény házigazdája.

Rendőrségi Hírek
Az ittas járművezetés kockázataira figyelmeztet a rendőrség

Pogrányi Zsolt r. százados az Ács-Bá-
bolna Rendőrőrs Őrsparancsnoka tájé-
koztatja a lakosságot, valamint felhívja a 
figyelmet az ittas járművezetés veszé-
lyeire és következményeire.

Az ittas vezetés veszélyeivel minden 
járművezető és közlekedő tisztában van, 
mégis nap, mint nap megtörténik, hogy 
néhányan ittasan ülnek a volán mögé. A 
véralkoholszint emelkedésével arányo-

san növekszik a baleseti kockázat és an-
nak, súlyosságának foka.

Alkoholfogyasztás hatására a gátlá-
sok csökkennek, a vezetők „bátrabbnak” 
érzik magukat, azonban ez csak a túlzott 
kockázatvállalást és az aktuális forgalmi-
közlekedési szituáció helytelen, téves 
felismerését jelenti valójában. Ilyenkor 
hoznak rossz döntést, amit később már 
nem lehet helyrehozni. Tudomásul kell 
venni, hogy a közlekedésben mindig az 
az egy esély van, amit ha valaki eljátszik, 
emberi életeket, sorsokat, családokat 
dönthet romba. Fontos továbbá, hogy 
utasként meg kell győződni a járműve-
zető közlekedésben való részvételének 
alkalmasságáról. A jogszabály nem csak 

az ittas vezetést rendeli büntetni, ha-
nem a járművezetés tiltott átengedését 
is. Ugyanúgy kockázati tényező, ha a jár-
mű vezetését olyan személynek engedik 
át, aki nincs a jármű biztonságos vezeté-
sére képes állapotban, továbbá, ha a ve-
zetési képességre hátrányosan ható szer 
befolyása alatt van.

A rendőrség a balesetek elkerülése 
érdekében felhívja a figyelmet, hogy 
már a kis mennyiségű alkoholfogyasztás 
is befolyásolja a biztonságos járműveze-
tést, nagyobb mértékű fogyasztása pe-
dig súlyos következményekkel járhat. 
Aki ittas állapotban vezet nem csak saját, 
de mások testi épségét is veszélynek 
teszi ki.



6

ÁCSI HÍREK

Továbbá a rendőrség felhívja kerék-
párosok figyelmét, hogy a vezetési ké-
pességekre már a legminimálisabb alko-
holfogyasztás is negatív hatással van. Az 
alkoholos befolyásoltság csökkenti a 
reakcióidőt, bizonytalanná teheti a ke-
rékpárost, ezáltal fokozott baleseti koc-
kázatot jelent. Kérjük, hogy ne fogyasz- 
szanak alkoholt, mielőtt kerékpárra 
ülnek!

Soha ne vezessenek járművet, ha 
alkoholt fogyasztottak!

· Az ittas vezetés kiemelt baleseti koc-
kázati tényező.

· Alkohol hatására az érzékszervi ész-
lelések összezavarodnak, tompul a látás, 
megnő a reakcióidő, ezzel fordított ará-
nyosságban viszont csökken a veszély-
érzet, a távolság- és térérzékelés pon-
tossága.

·Már egy pohár szeszes ital elfogyasz-
tása is számít.

· Aki ittas állapotban járművet vezet, 
elfogadhatatlan kockázatot vállal, és ez-
zel saját, illetve mások életét, testi 
épségét is veszélyezteti!

Az alkoholfogyasztás közlekedés-
biztonságra gyakorolt hatásait figye-
lembe véve, mondjunk tehát „4 NEM-
et az ittas járművezetésre”:

NEM ülök alkoholfogyasztás után 
járműbe/járműre és nem vezetek itta-
san!

NEM ülök be olyan személy autójába, 
akiről tudom, hogy a járművezetés meg-

kezdése előtt szeszes italt fogyasztott, 
illetve megpróbálom megakadályozni, 
hogy  a járművel elinduljon, és felhívom 
a figyelmét az ittas járművezetés bale-
seti kockázatára!

NEM engedem át a jármű vezetését 
olyan személynek, akiről tudom, hogy 
szeszes italt fogyasztott!

NEM kínálom szeszes itallal baráto-
mat, ismerősömet, ha tudom, hogy még 
járművet fog vezetni!

Az ittas járművezetés 
szankcionálása:

A szervezetben lévő alkohol mennyi-
ségétől függően az ittasan közlekedő 
járművezető közigazgatási szabálysze-
gést vagy bűncselekményt is elkövethet, 
melynek során alkalmazható közigazga-
tási bírság, büntető feljelentés, mely 
utóbbi akár letöltendő szabadságvesz-
téssel is járhat. Továbbá büntetőeljárás 
kezdeményezése során a gépjárműve-
zetői engedély is bevonásra kerül.

Kérjük, hogy soha ne fogyasszon 
szeszes italt, mielőtt volán mögé ül!

…hogy mindenki hazaérjen!

Baranka
Cukrászda egy csipet szívvel, egy marék lélekkel, s jócskán meghintve testvéri szeretettel…

A Komáromban született, de Ácson 
nevelkedett Orosz-Héregi Ágnes és 
Héregi Eszter középiskoláikat, és az 
egyetemet is más-más városban végez-
ték, de most újra egy helyre terelte őket 
az élet, Sopronban találták meg számí-
tásukat. Közös szenvedélyük a Baranka 
Desszert és Kávé, mely jóval több, mint 
cukrászda. A gyökerekről, példaértékű 
szülőkről és a cukrászdaalapítás kezdeti 
lépéseiről beszélgettünk a testvérekkel, 
akik ma is ezer szállal kötődnek a város-
hoz.

- Mindketten Ácson nőttünk fel, itt 
töltöttük a gyerekkorunkat. Amikor csak 
tehetjük, most is hazautazunk, hogy a 
családunkat meglátogassuk. Talán az én 
kötődésem Ácshoz szorosabb, mert to-
vább tanultam itt és sikerült olyan bará-
tokat találnom, akikkel azóta is tartom a 
kapcsolatot. Bár nem beszélünk minden 
nap, de tudom, hogy bármikor fordulha-
tok hozzájuk. Igazából az itteni tanára-
imnak köszönhetem a nyelvtudásom 
nagy részét, az olvasás szeretetét. Ezek a 
mai napig fontos részét jelentik az éle-
temnek. Számunkra mindkét szülőnk 

példakép, mindkettőjüknek nagyon so-
kat köszönhetünk, ők adják a biztos hát-
terünket, az értékrendünket, a folyama-
tos támogatást, nélkülük a közös vállal-

kozásunk is sokkal döcögősebben indult 
volna. Mi teljesen más szempontból te-
kintjük anyát példaképnek, mint a város 
lakói. Mindig mi voltunk az elsők neki, 
persze folyamatosan több fronton állt 
helyt. Már mindketten megszülettünk, 
amikor a főiskolát végezte, aztán óvoda-
pedagógusként mindig is hatalmas erő-
bedobással végezte hivatását az Ácsi 
Bóbita Óvódában. Most pedig óvodave-
zetőként nemcsak az intézmény, hanem 
a város előrehaladását is a szívén viseli. 
Büszkék vagyunk rá, hogy most tanúi le-
hetünk annak, ahogyan saját céljait való-
sítja meg. De mi főként azért nézünk fel 
rá, mert biztos családi hátteret, szerető 
otthont biztosított számunkra. Apa csa-
ládja már több generáció óta Ácson gaz-
dálkodik, amit ő is folytat. Példaként áll 
előttünk az elhivatottsága, kitartása. Ő 
az, aki a teljes támogatáson kívül a biztos 
anyagi hátterünket biztosította, amivel 
rengeteg lehetőséget ki tudtunk hasz-
nálni – meséli Eszter.

A közgazdász végzettségű Eszter és 
az óvodapedagógus Ágnes jól sáfárkod-
tak a szüleik által biztosított lehetősé-



ÁCSI HÍREK

7

gekkel. A szorgalmas, törekvő lányok 
hamar megtalálták a számukra kedves 
hivatást.

- Az egyetemen mindketten más vá-
rosba kerültünk, aztán az élet úgy hozta, 
hogy Sopronban kötöttünk ki, közös ba-
rátokkal. Ágnes mindig is a gasztronó-
mia, vendéglátás megszállottja volt. 
Amikor Sopronba került, ezen a terüle-
ten is helyezkedett el. Aztán saját vállal-
kozásba kezdett. Fertőrákoson egy kis 
cukrászműhellyel indult el, ahol egy ide-
ig csak viszonteladóknak sütött. Aztán 
lehetősége adódott Sopronba költözni, 
ekkor még mindig műhelyként műkö-
dött már Baranka néven az üzlet egy vá-
sárcsarnokban, ahol már volt lehetőség 
helyben fogyasztásra, de nem ez volt a 
jellemző, inkább az alkalmi torta meg-
rendelésekre épült a vállalkozás. Itt in-
dultak el az esküvői megrendelések.

A Baranka az Ágnes név egyik jelen-
téséből, a bárányból ered. Amikor Ágnes 
elkezdett foglalkozni azzal, milyen nevet 
adjon a 2019-ben cukrászműhelyének, 
akkor csak arra gondolt, hogy az általa, 
szeretettel készült termékeket szeretné 
átadni a vásárlóknak. A cukrászati alapo-
kat leginkább workshopokon, valamint 
autodidakta módon sajátította el.  Emel-
lett szükség volt hivatalos cukrász vég-
zettségre is, de a legmélyebb tudást a 
mai napig a tematikus kurzusok adják.

- Ágnes indította el az egészet az út-
jára, de a sűrűbb időszakokban ketten 
dolgoztunk a műhelyben. Szóval mond-
hatjuk, hogy az elejétől kezdve együtt 
dolgozunk, de akkor inkább ez csak se-
gítségnyújtás volt, Ágnes a fontos dön-

téseket egyedül hozta meg – dicséri test-
vérét elismerően Eszter. 

- Persze a terv, hogy közösen hozzunk 
létre valamit mindig is ott volt a fejünk-
ben. Amikor pedig jött a lehetőség, hogy 
új helyre költözhetünk, és bővíthetjük a 
szolgáltatást, nem volt kérdés, hogy már 
ketten ugrunk bele. Augusztusban kezd-
tünk bele az új hely tervezésébe, és való-
színűleg senki nem hitt nekünk, amikor 
azt mondtuk, hogy decemberre átköltö-
zünk és megnyitunk, mert gyakorlatilag 
véséssel, csatornázással kezdtünk. Nagy 
szerencsénk volt, mert nagyrészt min-
den a terveink szerint alakult. Emellett 

állhatatosságra is szükség volt, mert ha 
arra vártunk volna a nyitással, hogy min-
den a helyére kerüljön, akkor a mai napig 
nem nyitunk ki, mert azóta is folyamato-
san alakítgatunk a helyen. Így viszont a 
vendégeink is részesei a fejlődésünknek. 
Azért tudunk együtt erősebbek lenni, 
mert nagyon különbözőek vagyunk, más 
szempontokat látunk meg, viszont a cé-
lunk egy. Elképzeltük, hogy a feladato-
kat majd pontosan felosztjuk egymás 
között, de felosztódott magától. És sok 
esetben nem úgy, ahogy eredetileg gon-
doltuk volna – veszi át a szót Ágnes. 

- A kávézót úgy igyekeztünk kialakí-
tani, hogy olyan legyen, mintha az ottho-
nunkba hívnánk meg a vendégeket. Ott-
honosságot szerettünk volna, mert az 
időnk nagy részét ott töltjük, szeret-
nénk, ha a csapatunk és a vendégek is jól 
éreznék magukat. A fő profilunk a desz-
szert és kávé, magas színvonalon. Sop-
ronban talán mi vagyunk azok, ahol kizá-
rólag helyben készült sütemény és speci-
alty kávé van. A mousse desszertjeinket 
emelném még ki, ez egy új irány Sopron-
ban íz világban, formavilágban és színek-
ben és teljesen saját elképzelés alapján 
készülnek. De minden receptbe csempé-
szünk valamit, ami a miénk, amik a krea-
tivitásunkat bizonyítják. Talán attól va-
gyunk többek, hogy tulajdonosként is 
ott vagyunk minden folyamatban. 

Baranka kívül-belül folyamatosan fej-
lődik, de sokkal nagyobbra nem szeret-
nének nőni, mert a Héregi lányok úgy vé-
lik, ha a minőséget képviselik, akkorának 
kell maradniuk, hogy a jövőben is rálás-
sanak a folyamatokra. 

 Csomózott csodák

A fiatal édesanya, akinek egy kény-
szer szülte élethelyzetben hobbija hi-
vatássá nőtte ki magát és csodálatos 
alkotások kerülnek ki a keze alól. Fésüs 
Nikoletta ékszerkészítéssel már rég-

óta foglalkozik, életében legújabb 
„szerelem” a makramézás, . 

- Gyermekkorom óta szeretek alkotni. 
Sokféle technikát kipróbáltam, jelenleg 
az ékszerkészítés mellett makramé ba-
bák készítésével foglalkozom. Eddig má-
sodállásban végeztem, de tavaly évvé-
gén sajnos elvesztettem a munkahelye-
met, így kezdtem még komolyabban 
foglalkozni az egésszel. Hisz csak a két 
kezem kell hozzá és persze az alapanya-
gok. A többi a fantáziámon múlik. Az ék-
szerek mellett tudtam, hogy még szeret-
nék valami mást is, karácsony közele-
dett, így születtek a makramé angyalkák. 
S hogy ne csak szezonális termék legyen, 
kigondoltam a makramé fiú, lány babás 
kulcstartókat, a szoknyás babát és fali-
dekorokat. A makramé egy csomózási 
technika, könnyen tanulható. Az én mak-
ramé babáim egyszerű alap csomózási 
technikával készülnek. A szoknyás ba-
báknál pedig még csomózás sincs, itt 
kifésülhető makramé fonalat használok. 
Tavaly kezdtem el foglalkozni vele. Ekkor 
szerettem bele.

Kreativitásának híre hamar szárny-

ra kapott az internet világában, büsz-
kén meséli, hogy már egy lakberen-
dezési magazin is felkérte, avassa be 
olvasóit a makramé nyuszi elkészíté-
sének rejtelmeibe.

- Az OtthonLap felkeresett, mivel lát-
ták az egyik internetes csoportban a 
makramé nyuszikat, megtetszett nekik, 
és szerették volna megosztani olvasóik-
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 Füstbe ment terv – kicsit másként

Egy finom süteményhez ódát írni, 
talán többek fejében megfordult már 
a pillanat hevében. De egy verset süte-
ményre „fordítani”, már más tészta. Az 
Ácson született Tóth Róbert mester-
szakács, cukrász az Étrend Magyar 
Konyhafőnökök Egyesület tagjaként 
kezdett el ezen ötletelni, s tervét siker 
koronázta. Ínycsiklandó alkotása a 
Szamos Mátyás Tányérdesszert ver-
seny III. helyezett Aranyminősítés díját 
nyerte el.

- A Magyarország étele versenyt 6. al-
kalommal rendezték meg Felcsúton, 
melynek keretében idén indult útjára a 
Szamos Mátyás Tányérdesszert verseny, 
melyre kisebb éttermekben is könnyen, 
gyorsan elkészíthető desszertekkel le-
hetett nevezni, lehetőleg Magyaror-
szághoz köthető alapanyagokat használ-
va. A tányérdesszert rövid fantázianeve 
„Füstbement terv”, utalva a 200 éve szü-
letett Petőfi Sándor versére, a magyar-

ságtudat hangsúlyozásával. A versnek 
valós életrajzi háttere van, Petőfi nyo-
morúságos évek és katonáskodás után 
tér haza a családjához. Rég nem látta a 
szüleit „rég nem látott anyám” ugye, és 
mit fog neki mondani. Ezt a tétova és 
habozó hangulatot próbáltuk átvitt ér-
telemben, könnyű mousse-szal kifejezni. 
A habba játékosan füstaromát csem-
pésztünk. Ez szépen illeszkedik a vaníli-
ához és a vers címében is visszaköszön. A 
desszertnek van egy kedves és megható, 
de nagyon meghatározó csattanója is, ez 
az édes mousse belsejében megbújó 3 
színű réteg. A piros-fehér-zöld kom-
binációja a költőt körülvevő történelmi 
vonatkozásra és a Petőfi életét megha-
tározó eseményekre utal, illetve arra, 
hogy hazaszeretetünk, értékeink bizony 
mélyen a hagyományainkból, családi kö-
telékeinkből indulnak. A versenyen és az 

előkészületekben Nagy Evelin cukrász 
szakoktató munkatársam volt a segítőm.

Tóth Róbert jelenleg Komáromban, 
az IREKS-STAMAG Kft-nél dolgozik, 
mint HoReCa üzletág képviselő, mes-
terszakács, cukrász. Munkahelyén a 
közeljövőben workshopot, oktatáso-
kat indítanak, így mindenki számára 
adott lesz a lehetőség elkészíteni ezt a 
csodálatos desszertet.

kal az  elkészítési folyamatot. Örömmel 
vállaltam! Minap megkérdezte valaki, 
hogy miért osztottam meg a lapban 
ilyen részletesen a makramé nyuszikat. 
Nem félek, hogy más is készít ilyet? Azt 
válaszoltam, hogy nem számít, bárki el-
készítheti, aki szeretné. Én attól se több, 
se kevesebb nem leszek. Két egyformát 
úgysem lehet készíteni, mindenkinek 
megvan az egyéni stílusa, névjegye ter-
mékeiben. Én arra törekszem, hogy más 
legyen, mint a többieké. Elég egy apró 
dolog, hogy különbözzön tőlük, akár a 
színek összhangja, vagy a baba arcának 
kifestése.

Alkotásait interneten és kézműves 
piacokon értékesíti, s úgy véli, azok 
gyerekek és felnőttek számára egy-
aránt életkortól függetlenül örömet 
okoznak.

- Mindenkinek szánom, nincs korha-
tár. Tökéletes ajándék, mert szerintem 
egy kézműves termék már sokkal többet 
jelent, örömet is tudok szerezni mások-
nak. A hobbim a munkám. Nem tekinthe-
tő aprólékos munkának, de azért foglal-
kozni kell vele. Sokan szokták kérdezni, 
hogy van erre időd és energiád. Én azt 
szoktam válaszolni, hogy szeretem csi-
nálni, örömöt okoz, nem teher számom-
ra. Párom ácsi lakos, így én is az lettem és 
kisfiúnk is. Hogy mit adott nekem a vá-
ros? Lehetőséget hogy megmutatha-
tom hobbimat, munkáimat a helyi lako-
soknak. Ami még értékes számomra 
Ácson, a Pittypang Bölcsőde ahova a kis-
fiam jár. Köszönet az ottani dolgozók-
nak, hogy kisfiam örömmel megy hoz-
zájuk és fejlődik!
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 Népzene, folklór hangulat és tánc a költészet napján

 Költészet napja az Idősek Klubjában

A költészet önmagában csodálatos, 
de még megfűszerezzük egy kis zenével 
és tánccal, akkor valami egészen külön-
leges egyveleget kapunk. Ezt élhette át 
a közönség a Bartók Béla Művelődési 
házban a Magyar Költészet Napján.

Az eseményen Balogh Attila, a műve-
lődési ház vezetője köszöntötte a részt-
vevőket, aki elmondta, hogy a költészet 

napjára mindig rengeteg ötlet kerül elő 
a művelődési ház műhelyéből, azonban 
az idei évben a Petőfi jubileum kapcsán 
kicsit a gyökerekhez szerettek volna 
visszakanyarodni, így egy kis időutazásra 
invitálták az érdeklődőket.

Az időgépet a Pengő zenekar biztosí-
totta, akik egészen a reform korig repí-
tették vissza a közönséget.

Petőfi Sándor folklorizálódott és a 
XIX. században megzenésített verseit a 
költő rövid, de rendkívül tartalmas életé-
nek mozzanatai fűzték össze egy csokor-
ba. A dalok között Gábor Klára mesélt a 
költő sorsáról, tetteiről és életének ala-
kulásáról, illetve az egyes zenei blokkok-
hoz kapcsolódó történeteket is megtud-
hattuk. A műsor során többször is lehe-
tősége nyílt a közönségnek is besegíteni 
az éneklésbe, valamint a zene és költé-
szet mellett a tánc is szerepet kapott. A 
komáromi Garabonciás Táncegyüttes 
vezetői: Thoma Judit és Pőcze László 
táncai színesítették az előadást. Jó érzés 
volt egy ilyen színvonalas műrorral ünne-
pelni a költészet napját.  

Az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási 
Központ Idősek Klubjának tagjai az idei 
évben is verssel készültek a költészet 
napja alkalmából. Ez az Intézményben 
mára már hagyományosnak tekinthető 
program kétféle fontos üzenetet is köz-
vetít. Egyrészről a versek szeretetét, a 
költészet iránti elköteleződést és tiszte-
letet, más rendezvényekhez hasonlóan. 
Másrészről viszont különlegessége ab-
ban rejlik, hogy idős emberek készülnek 
erre a jeles alkalomra és fiatalok számára 
is példamutató módon idézik fel a költők 

műveit. Megmutatják ezzel a magyar 
nyelv szépségeit és élővé teszik a költők 
gondolatait, érzéseit. Ezek a művek ta-
lán még inkább hitelessé és gondolat-
ébresztővé válnak az ő tolmácsolásuk-
ban. Az idei év többek között még azért 
is különleges volt, hiszen Petőfi Sándor 
születésének 200. évfordulójára is emlé-
keztek. A híres költő életútját néhány 
szóban Gerencsérné Járóka Erzsébet in-
tézményvezető idézte fel, majd a költő 
által vizionált jövendőt ismerhették meg 
az általa választott műből. A klubtagok 

előadásában pedig szintén hallhattunk 
többek között Petőfi Sándor, Szendrei 
Júlia és Reviczky Gyula versét is.

Csodálatos pillanatokat nyújtottak a 
hallgatóság részére, fontos értékeket 
közvetítve idősnek, fiatalnak egyaránt. 
Reméljük, hogy hosszú évekig hallgat-
hatjuk időseink előadásában a verseket. 

PAUER GERGELY PÉTER
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 Sirály a király és már saját tyúkutyánk is van
Író-olvasó-rajzoló találkozó a művelődési házban

Nem mindennapi eseménynek adott 
otthont az Ácsi Bartók Béla Művelődési 
Ház díszterme. A könyvtár meghívására 
ugyanis Bosnyák Viktória író és Dudás 
Győző grafikus-illusztrátor látogatott el 
hozzánk egy frenetikus hangulatú iró-
olvasó-rajzoló találkozó keretében.

Négy osztálynyi gyereket és kísérő ta-
nárjaikat tudtuk fogadni a délelőtt folya-
mán, akik bátran állíthatjuk, hogy mara-
dandó élménnyel tértek haza a rendez-
vényt követően. Bosnyák Viktória sodró 

lendületű, magával ragadó előadása so-
rán ízelítőt kaptunk jobbnál jobb köny-
veikből, megtudtuk mi a sercli és felidéz-
tük a májer szó jelentését is. Természe-
tesen nem maradt el a közös rajzolás 
sem. A gyerekek segítségével új állatfa-
jokra bukkantuk, így papírra került pél-
dául a pókutya és a tyúkutya is. A talál-
kozó végén lehetőség nyílt a közös fotók 
elkészítésére és a könyvek dedikálására 
is, de emellett számtalan kérdést sze-
geztek a  gyerekek az alkotó páros felé. 
A legtöbben arra voltak kíváncsiak, hogy 

hogyan lesz valakiből író, és mik inspi-
rálják a szezőket az alkotásra. Végül min-
den osztály kapott ajándékba egy dedi-
kált rajzot is.

Mindkét előadónak köszönjük a fan-
tasztikus bemutatót, valamint köszön-
jük az Ácsi Gárdonyi Géza Általános 
Iskola alsós tanító nénieinek a közös 
együttműködést.

Hálásak vagyunk azért, hogy éltek a 
lehetőséggel és ellátogattak a gyere-
kekkel hozzánk!

BALOGH ATTILA
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Mozgásfejlesztés a legkisebbek körében

Az Ácsi Pitypang Bölcsődében a kis-
gyermekek részére szervezett foglalko-
zások során különösen nagy hangsúlyt 
fektetünk a mozgás fejlődésre. A kis-
gyermekeknek a mozgás során van lehe-
tőségük megismerkedni a világgal és ez 
a tevékenység fejlődésük szinte minden 
területére kihat (kognitív képességek, 
beszédfejlődés, mozgáskoordináció, 
térorientáció). A Bölcsőde eszköztára 
nemrégiben új mozgásfejlesztő eszkö-
zökkel bővült. A kúszást mászás fejlő-
dését segítő eszközök használata meg-
színesíti a torna foglalkozásokat és nagy 
örömére szolgál a kisgyermekenek. A 
gyermekek által leginkább  kedvelt „já-
ték” a képen is látható bilibó (mozgás és 
egyensúly fejlesztő) lett. Örömmel hasz-
nálják a többi eszközt is, számukra a 
mozgással kezdődhet az igazi móka.

Ezúton szeretnénk köszönetünket ki-
fejezni az Ács Fejlődéséért Alapítvány-
nak és  a Kisvakond csoportba járó egyik 
kisgyermek szüleinek a pénz adományt, 
amelyből fejlesztő eszközeinket gyara-
píthattuk.

Nagy Mariann vagyok, sokan Maya-
ként ismernek. Születésem óta Ácson 
élek.

Kanyargós életutam egyik állomása-
ként találkoztam a jógával, ami által har-
móniába kerültem testemmel és lelkem-
mel. Majd egy hétvégi jógatábor alkal-
mával ismerkedtem meg a csoportos 
hangfürdő jótékony hatásával. Azonnal 
magával ragadott a tálak csengése és 
mindent tudni szerettem volna róla. Mi 
ez a hangszer? Mitől ejtett ennyire rabul? 
Hogyan tudnám másoknak is bemutatni 
jótékony hatását?

Hogy mindezt megtudjam, jelentkez-
tem Ksuz Istvánhoz, ahol elvégeztem az 
alapképzést. Ezután olyan ajtók nyíltak 
meg előttem, hogy nem volt megállás. 
Így folytattam tanulmányaimat a páz-
mándi Hangterápia és Rezgésterápia 
Központ győri kihelyezett tanfolyamán, 
ahol Tóth Zsuzsanna és Varga Zsolt ok-
tatóktól sajátíthattam el a haladó, majd 
a Hangterápiás Konzulens Hangfürdő 
Vezető Mester tudást.

De mi is ez a hang- és rezgésterápia? 
Mint egy 5000 éves múltra visszanyúló 
közérzet javító, egészség támogató te-
rápia, tibeti hangtálakkal és egyéb kiegé-
szítő hangszerekkel.

 Már a tudomány is bebizonyította, 
hogy minden rezgés, viszont nem mind-
egy a rezgés frekvenciája, minősége. A 
hangterápiás eszközök az ember vele-

született rezgés szintjét állítják, "hangol-
ják" vissza, ezáltal segítik elő az öngyó-
gyító folyamatok beindulását.

Nikola Tesla és Dr. Raymond Rife is 
kutatták a hangrezgések gyógyító hatá-
sát, érdemes a neten utána olvasni. Te-
hát nem kell spirituálisnak lenni ahhoz, 
hogy működjön, hiszen ez nem más, 
mint FIZIKA! A hangfürdő során a test-
ben lévő 70%-nyi vizet kihasználva "sejt-
rezgést" végzek, ami segít beindítani az 
öngyógyító folyamatokat. Gyógyító 
frekvenciával már bizonyára többen ta-
lálkoztak ultrahangos vagy akár lökés-
hullám kezelések során, orvosi rende-
lőben. Én ezt egy kellemesen ellazzult, 
meditatív állapotban végezem. De ho-
gyan kapcsolódik mindehhez a tibeti 
hangtál? Úgy, hogy 7 fémből készítik tit-
kos recept alapján! Kézzel kalapálják 
bizonyos méretűre. Mindegyik méret 
más frekvencián szólal meg és minden 
tál az adott frekvencia mellett még to-
vábbi 15-20 féle felhanggal rendelkezik. 
Tehát minél több tálat zengetek meg, 
annál több gyógyulást segítő hanghul-
lám keletkezik.

Csoportos hangfürdőn a csoport 
energiáját, egyéni kezelés során pedig a 
saját energiát hangolom újra.

Ha valakinek felkeltettem az érdeklő-
dését, és szívesen kipróbálná, szeretet-
tel várom foglalkozásaim egyikén, mely-
re bejelentkezés szükséges.  

ZENÉLet, avagy a rezgések jótékony hatása életünkre
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25 évvel a fák, virágok, felhők után
Fikner Piroska Katalin kiállításának ad otthont a Sméja Galéria

PAUER GERGELY PÉTER

Különleges tárlat nyílt meg a Sméja 
Galériában. Fikner Piroska Katalin nagy-
igmándi művésztanár első önálló kiállí-
tása épp 25 évvel ezelőtt, március 15-én 
nyílt Nagyigmándon Fák, virágok, felhők 
címmel. Nagy örömünkre szolgál, hogy a 
jubileumi tárlatnak az ácsi művelődési 
ház adhat otthont.

Fikner Piroska Katalin Nagyigmándon 
él és alkot. Gyermekkora óta nagy kedve-
lője és művelője sokféle textillel kapcso-
latos kézművességnek. 1997-ben súlyos 
betegségből való lábadozása során kez-
dett olajfestményeket készíteni, majd 

grafikákat, akril és akvarellképeket, de 
mindig az olajhoz tért vissza. Emellett 
videó-filmezéssel, fotózással és kézmű-
vességekkel is foglalkozik.

Öt szakos művésztanárként botlado-
zó tanítványai útját elsősorban Vincent 
Van Gogh szellemiségében egyengette. 
Legújabb alkotásairól a szürrealizmus 
jegyei köszönnek vissza, melyek több 
mint 100 hazai és külföldi kiállításon sze-
repeltek. Munkáival kétszer is eljutott 
Indiába, ahol a festés mellett videófil-
meket és fotókat is készített.

A március 15-ei ünnepség után került 
sor a kiállításmegnyitóra a Sméja Galé-

riában, ahol Balogh Attila, a művelődési 
ház vezetője köszöntötte a résztvevő-
ket, felidézve saját élményeit, emlékeit a 
művésznő munkáival kapcsolatban.

A tárlatot Dr. Németh Eleonóra reu-
matológus főorvos nyitotta meg, aki 
hosszú évek óta jó barátságot ápol a mű-
vésszel és szinte valamennyi kiállított 
kép történetét ismeri. A személyes 
hangvételű megnyitóból megismerhet-
tük Fikner Piroska Katalin életútját és a 
művészetekhez való viszonyát.

Az ünnepélyes megnyitó hangulatát 
Fikner János Barnabás és ifj. Fikner Jó-
zsef tanulók zongorajátéka színesítette, 
majd ízelítőt kaphattunk az alkotó filmes 
munkásságából is egy rövidfilm megte-
kintése során. A megnyitó hosszan el-
húzódó beszélgetésekkel ért véget, 
amely fényes bizonyítéka annak, hogy a 
művészet összeköt bennünket embere-
ket. A kiállítás május 12-ig megtekinthe-
tő a művelődési nyitva tartási idejében 
előre egyeztetéssel: 06 30 786 8304.

Húsvéti kézműves délután a Pitypang Bölcsődében

A tavasz beköszöntét várva, ünnepi 
díszbe öltöztettük a bölcsődénket. A 
húsvét a megújulás, újjászületés, ta-
vaszvárás ünnepe, ez alkalomból közös 
„szöszmötölésre” invitáltuk a bölcső-
dénkbe járó gyermekeket, szüleiket és 
testvéreiket. A közös kézműves foglal-
kozáson a résztvevők nagy örömmel vá-
logattak a különböző kreatív tevékeny-
ségek közül. Lehetett készíteni színes, 
díszes tojásokból ajtódíszt, tojásból ki-
bújó kiscsibét, ugráló papír nyuszit. A 
gyermekek ügyesen díszítettek, élvez-
ték a szüleikkel közös alkotást. Különö-
sen nagy örömmel vitték haza saját ma-
guk által készített szebbnél szebb ünne-
pi díszeket. Tartalmas, családias hangu-
latú délutánt tölthettünk el együtt.

HOZMANN ZSOLTNÉ

„Régen elmúlt már az újév,

tavasz virrad, itt a húsvét!

Virág, barka, nyuszi, tojás,

sonkaillat, fonott kalács.

Megérte a várakozást,

festhetjük a piros tojást.

A lányokhoz fiúk jönnek,

locsolóverssel köszönnek.

Virág, barka, nyuszi, tojás,

kezdődhet a locsolkodás!”

/Péter Erika/

Húsvétra
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Beszámoló – kézilabda szakosztály
Tisztelt olvasó, Tisztelt Ácsiak!
Engedjék meg, hogy röviden bemutassam az Ácsi Kinizsi SC 

kézilabda szakosztályának 2022/2023-as év eddigi munkáját, 
eredményeit.

2022 nyarán személyi változások történtek a szakosztály 
életében, ez mindenki számára új kihívásokat jelentett, ezzel 
együtt új célokat is fogalmazott meg az egyesület. 

Legfontosabb cél erre az évre az volt, hogy minden addigi 
korosztály megmaradjon, és lehetőség szerint még több gyer-
meket a kézilabda irányába szerettünk volna „terelni”.

Fő célkitűzésünk az utánpótlás nevelés, utánpótlás erősí-
tése, amit természetesen a helyi fiatal edzői papírral rendel-
kező edzőkkel kívánjuk véghez vinni és a jövőben még inkább 
számítunk a helyi kötődéssel rendelkező edzőkollégákra. 

Egyik legfontosabb eredmény, hogy 2022 őszén több 
egyeztetés után sikerült együttműködést kialakítani Bábolna 
városával, így heti 2 alkalommal tartunk kézilabda edzéseket a 
szomszéd városban is, ahol egyre több gyermek választja a 

sportágat, több fiatalt sikerült leigazolni, így erősítve a két vá-
ros sportkapcsolatát. 

2022/2023-as szezonban annyi korosztályban és annyi csa-
pattal sikerül megmérettetni magunkat az utánpótlás bajnok-
ságokban, mint eddig soha. 

Képviseljük az egyesületet lány vonalon az U9, U11, U12, 
U13, U17, U19 korosztályban, a fiúk pedig U9, U11, U12 és U20 
korosztályokban.

Legfőbb célunk, hogy a fiatal gyerekek mozogjanak, fejlőd-
jenek és megtanuljanak olyan kognitív dolgokat, ami a felnőtt 
élethez is megadja majd az alapokat. 

Természetesen a felnőtt és a közvetlen utánpótlásról sem 
mondtunk le annak ellenére, hogy 2022 nyarán a fiú közvetlen 
utánpótlás csapatból 4 játékos maradt, a bajnokságtól való 
visszalépés is felvetődött.

A közvetlen utánpótlás létszám jelenleg 19 fő. Többségé-
ben olyan fiatalok, akik megszerették a kézilabdát más egye-
sületben, azonban egyéb okok miatt eltávolodtak a sportág-

A művelődési ház és a Bakancsos Klub 
az idén is ismeretterjesztő túrát szerve-
zett a Víz világnapja alkalmából. A helyi 
civil szervezetek ezúttal is a Malom-tó 
körül várták az érdeklődőket.

Minden év március 22-én van a víz 
világnapja, melynek célja, hogy felhívja 
az emberek, a kormányok és a szerveze-
tek figyelmét a Föld vízkészlete védel-
mének fontosságára. „A természet vál-
tozik, és mi teljesen függünk ettől a vál-
tozó világtól. Ez biztosítja az élelmünket, 
a vizet és a levegőt. Nincs ennél nagyobb 

értékünk, muszáj megvédenünk.” – fi-
gyelmeztet bennünket David Attenbo-
rough is.

Miután mi magunk is fontosnak tart-
juk  a víz és a természet védelmét, idén is 
ismeretterjesztő túrára invitáltuk a csa-
ládokat. A túra a művelődési háztól in-
dult, ahol a Természetjáró Bakancsos 
Klub várta a regisztrálókat. Az első állo-
más és kiindulópont a könyvtár volt, ahol 
a víz körforgását ismerhették meg a 
túrázók, interaktív keretek között. Innen 
a vízcsepp jelzést követve vagy a menet-
levélen található térkép segítségével 

jutottak el a Malom-tóhoz, ahol a tűzol-
tók, a horgászegyesület tagjai, valamint 
a művelődési ház dolgozói és önkéntesei 
várták őket különböző érdekes, sokszor 
mókás feladatokkal a lelkes gyerekeket 
és felnőtteket. A túrát teljesítőket a 
Zichy parkba visszaérve meleg teával és 
a jól megérdemelt jutalom kitűzőkkel 
várták a Bakancsosok.

Köszönjük a túra szervezésében nyúj-
tott segítséget az ácsi polgárőröknek, 
tűzoltóknak, a helyi horgászegyesület, 
valamint a BRTK Önkéntes Klub tagja-
inak.

BALOGH ATTILA

Vigyázzunk a vízre! – ismeretterjesztő túrát szerveztünk
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2023 Ácsi Kinizsi SC labdarúgás tavaszi szezon beszámoló

Az Ácsi Kinizsi SC labdarúdó szakosztálya számára a tavaszi 
szezon sok kihívást tartogatott, amivel nem volt könnyű meg-
küzdeni. Télen a szakosztály vezetése igyekezett egyeztetni 
játékosokkal és edzőkkel, hogy mire készüljünk, hogyan várjuk 
a tavaszi felkészülést.

Az előzetes tervekkel ellentétben, sajnos nem a fejlődés és 
építkezés került a fókuszba, hanem a válságkezelés és prob-
léma megoldás, ami minden résztvevő számára komoly kihí-
vást jelentett !

Több játékos változtatta meg korábbi elhatározását, misze-
rint nem kíván együtt dolgozni a felnőtt csapat keretével. A 
játékosok bejelentése olyan helyzetet teremtett, ami megne-
hezítette, illetve ellehetetlenítette az új játékosok igazolását, 
akik erősítést jelentettek volna a felnőtt csapatnak és az U19-
es korosztálynak. A visszalépett tehetséges játékosok az új 
igazolásokkal együtt  nem egy vesszőfutásra ítéltetett csapat 
tavaszát hozta volna, hanem a megyei másodosztályban meg-
határozó tényezővé előlépett fejlődésre képes egyesület 
tavasza jöhetett volna. Úgy tűnik, az általunk elképzelt szak-
mai előrelépésre és követelményszintre a szakosztály nem 
volt felkészülve. A fejlődjünk,dolgozzunk, edzünk hetente há-
romszor, mutassunk fel minőséget szemléletnek még nem 
volt itt az ideje! Sajnos voltak helyzetek, amikor az egyéni ér-
dekek, felülírták az egyesületi érdeket és célokat, de már any-
nyira közel volt a bajnokság kezdete, hogy személyi változta-
tások, játékosok igazolása sem volt lehetséges a probléma 
megoldására. Helyesebben személyi változás volt! A kialakult 
személyi és szakmai ellentétek miatt volt, aki nem kívánt 
tovább az Ácsi Kinizsi SC-ben dolgozni.

Ezt nem kívánom most részletezni! Ahhoz, hogy megfele-
lően és tényszerűen tudjak minden információt megosztani 
személyeskedés és elfogultság nélkül, több oldalra és időre 
volna szükség.

Mindezek mellett és többekkel ellentétben nem ítélke-
zem, úgy gondolom, hogy mindenkinek lehetőséget kell biz-
tosítani a véleménye elmondására és álláspontja megvédé-
sére. Megpróbáltunk erre lehetőséget biztosítani szurkolói 
találkozó keretében,de csekély érdeklődés mutatkozott.

A kialakult helyzetben komoly erőfeszítést igényelt min-
denki részéről, hogy felnőtt és U19-es csapatunkat verseny-
ben tartsuk! Személy szerint több hónap munkáját dobhattam 
a kukába és ismételten válságmenedzselést kellet végezni, 
hogy fenntartsuk a labdarúgó szakosztály működőképessé-
gét!

  A fenti problémákon kívül nagy kihívás volt a sportorvosi 

vizsgálatok megoldása, mivel Komáromban a korábban bejá-
ratott sportorvosi lehetőség megszűnt! Győrtől Bicskéig min-
denhova vittük játékosainkat, helyenként osztozva a kézilabda 
szakosztállyal az időpontokon. Mérkőzést, mérkőzéseket ha-
lasztottunk ,hogy fiatal játékosaink eddig elért eredményei az 
adott probléma miatt ne vesszenek kárba ! Sipos István elnök 
úr hathatós segítsége nélkül ezt eredményesen nem tudtuk 
volna megvalósítani !

 Jelen pillanatban, az utánpótlás tekintetében a rengeteg 
szervezés és munka visszaigazolódni látszik, hiszen U14-es 
csapatunk eddig száz százalékos teljesítménnyel vezeti a baj-
nokságot U16-os csapatunk is versenyben van az aranyért! Bo-
zsikos korosztályaink edzései az itt végzett munka és a Bozsik 
programban való részvétel folyamatos és fejlődést biztosít a 
labdarúgó palánták számára.

  Az itt leírtak is igazolják, hogy a szakosztályban végzett 
feladatok sok időt, komoly áldozatokat és egész embert kö-
vetelnek. Számomra már a korábbi időszakban is beigazoló-
dott ,hogy ezt már nem tudom megfelelően végezni, hogy a 
munkám, családi és baráti kapcsolataim rovására ne menjen !

  Tehát a szezon végeztével nem tudom tovább folytatni a 
munkát és elköszönök a Kinizsi SC-től !

Reményeim szerint egy működő és eredményes utánpót-
lást és megye II tagságát megőrző felnőtt csapatot tudok, 
tudunk átadni !

2023.04.12.                                                                                                

JÓZSA SÁNDOR szakosztályvezető

tól. Mi ezeknek a fiúknak adtunk újra olyan élményeket a kézi-
labda terén amire talán emlékezni fognak évek múltán is. Elju-
tottunk oda, hogy több fiatal játékos megkeresés is érkezett, 
hogy szeretne Ácson kézilabdázni. A közvetlen utánpótlás 
csapat 4 fordulóval a bajnokság vége előtt olyan siker kapujá-
ban áll, ami Ácson eddig nem sikerült. 

Lány csapataink is szépen szerepelnek úgy is, hogy a csapat 
nagy része U17-es korosztály és az U19-es bajnokságban is 
játszanak, ez azt jelenti, hogy 2-3 évvel idősebb lányok ellen 
kell játszaniuk és helyt állniuk hétről-hétre.

Felnőtt férfi és női csapataink a Fejér-Komárom megyei 
összevont bajnokságban vesznek részt. Idei cél a női csapatnál 
a tabella első fele, illetve minél több fiatal beépítése az első 
csapatba. 

Férfi vonalon hasonló célokat tűztünk ki az idei szezonra 
annak ellenére, hogy több Fejér megyei csapatban NB1-et és 
NB1/B-t megjárt játékosok is játszanak. Céljainktól sajnos el-
maradt a csapat annak ellenére, hogy folyamatosan megfi-
gyelhető volt eredményekben a fejlődés.  Jövőre mindenképp 
célunk az utánpótlás további erősítése, még több gyerekkel, 

még több helyi kötődésű edzővel. 
Felnőttek közt mindenképp az előrelépés a cél, illetve sze-

retnénk elérni, hogy az ácsi lakosú és kötődésű játékosok „itt-
hon” játszanak, Ácsot képviseljék. 

Zárásként pedig szeretnék köszönetet mondani:
- Sipos István elnök úrnak az egész évben nyújtott támo-

gatásáért, 
- Minden edző kollégának, segítőnek az eddigi őszinte, oda-

adó munkájáért és lelkesedéséért,
- Az idei évben alakuló Kinizsi Ultras tagjainak a támogatá-

sát a legnehezebb pillanatokban is, akiket megismert az egész 
régió. (ilyen szurkolótábora nincs egy hasonló adottságokkal 
rendelkező klubnak sem.)

- Nem utolsó sorban pedig a szülőknek, akik nélkül nem si-
került volna elérni az idei eredményeket. Kérem, hogy a jövő-
ben is támogassanak minket, álljanak mellettünk. 

Bízom benne, hogy a megkezdett utat együtt tudjuk 
folytatni, addig is HAJRÁ ÁCS, HAJRÁ KINIZSI!

Papp Péter szakosztályvezető
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Április 16-án vasárnap idegenben lépett pályára ifjúsági 
csapatunk, ahol a győzelem volt az elvárás, hiszen a bajnok-
ságban a 2. helyért hatalmas harcban állunk.

A mérkőzés első félidejében a hazai csapat támadásaira 
ifistáink nem találtak ellenszert, ezáltal az első játékrészt kö-
vetően egy gólos hátrányban vonulhatott a csapatunk az öltö-
zőbe. Félidőben az állás 19:18.

A második félidőben teljesen más csapatot láthattunk a pá-
lyán. 15 perc leforgása alatt a mérkőzés végkimenetele eldőlt. 

„Ellenfelek, de nem ellenségek!"

Eldördültek az első lövések

A fiúk mind védekezésben, mind támadásban a taktikai utasí-
tásokat betartva megmutatták mire is képesek igazán.

Végeredmény: Martonvásári KSE 31-42 Ácsi Kinizsi SC 

Németh Martin edző nyilatkozata a mérkőzésről:
"Egy fájó hazai vereség után utaztunk Martonvásárra. Talán 

az őszi meccs nagyarányú győzelme miatt a srácok nem vették 
komolyan a mérkőzés első felét. Félidőben sikerült rendet rak-
ni a fejekben és egy teljesen más társaság jött ki az öltözőből. 
A szezon egyik legjobb 30 percét mutatta a csapat. Külön 
öröm volt számomra, hogy mindenki pályára léphetett és élt is 
a lehetőséggel. Szeretném megköszönni a Kinizsi Ultras-nak 
is, hogy ilyen messze is hazai hangulatot teremtve buzdították 
a csapatot. Folytatás 2 hét múlva Ikrényben (04.29.) a VKLSE 
Győr csapata ellen, a szezon legfontosabb mérkőzése fog kö-
vetkezni. Cél a minél fényesebb érem megszerzése a szezon 
végén."

A mérkőzés lefújását követően a 2 csapat összeállt egy kö-
zös kép erejéig, ugyanis egy nagyon sportszerű, és jó hangu-
latú meccsnek lehettek szemtanúi a kilátogató szurkolók, 
nézők.

A Kinizsi Ultras az őszi szezont követően a tavaszi fordulók-
ban is töretlen lelkesedéssel buzdítja az Ácsi Kinizsi SC kézil-
abdázóit minden hazai, és idegenbeli mérkőzésen is. Az utazá-
sokat, szurkolói tevékenységüket az egyesület maximálisan 
támogatja, amit ezúton is szeretnénk megköszönni Sipos 
István elnök Úrnak!

Ácsi Kinizsi SC Lövész szakosztálya 
külső lőterét idén is egy különleges 
versennyel nyitották meg. A szakosztály 
minden évben Korotnoki Dániel kisdo-
bos emlékére rendezett elöltöltős ver-
sennyel kezdi meg az évet.

A már hagyománnyá vált versenyt 
idén március 11-én tartották. Már haj-
nalban hatalmas szél volt, ami a lövészek 
dolgát is megnehezítette. Rengetegen 
érkeztek településünkön kívülről is, volt 
aki egészen Budapestről utazott le csak 
azért, hogy láthassa vagy részt tudjon 
venni. A regisztráció reggel 8 órakor kez-
dődött, a verseny pedig egészen délutá-

nig tartott. Idén is sajátos szokások kö-
zött nyitotta meg kapuit a lőtér, aminek 
leghangosabb résztvevője egy korabeli 
ágyú volt. A nehézlöveget Hamary 
Dániel Nemzetőr hagyományőrzők biz-
tosították, akik az eseményhez hűen, 
Huszár és 1848-as tüzér egyenruhában 
érkeztek, így színesítve az eseményt. 
Természetesen korabeli fegyvereket is 
hoztak, amiket szemügyre lehetett ven-
ni. Természetesen Ágoston Géza hagyo-
mányőrző is a kor huszárjainak öltözeté-
ben érkezett, aki az ágyútűz levezény-
lésében is segédkezett. A megnyitó után 
a lövészeté volt a főszerep. A verseny-
zőknek több kategóriában is lehetősé-

gük volt indulni, amelyek közül népszerű 
volt a revolver. Ezen kívül puskával és 
pisztollyal is lehetőségük nyílt megmé-
rettetni magukat az indulóknak. Az ese-
mény egyik fontos momentuma volt, 
amikor a résztvevők kipróbálhatták a ko-
rabeli fegyver replikákat, azoknak műkö-
dési elvét figyelhették meg, és termé-
szetesen átélhették, hogy milyen lehe-
tett ezek használata. A verseny kora dél-
után fejeződött be. A résztvevők az ok-
levél mellett díjakkal is gazdagodtak.

A revolver verseny győztesei: Bartók 
Balázs (első hely), Béla Róbert (második 
hely), Sebes András (harmadik hely). 
Legeredményesebb női lövő: Mikola 
Ildikó. A pisztoly verseny győztesei: 
Bartók Balázs (első hely), Sándor István 
(második hely), Csorba Endre (harmadik 
hely). Trapper verseny győztesei: Bérces 
Béla (első hely), Sándor István (második 
hely), Bartók Balázs (harmadik hely). A 
versenyt ágyútűz kíséretében zárták, 
amivel a szabadságharcban elesett 
hősök emlékének adóztak a szervezők.

PAUER GERGELY PÉTER
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